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Van  : Wethouder J.I.M. Duindam 

Portefeuille(s) : Economische zaken 

Datum  : 12-11-2019 

Contactpersoon : P. Palm 

Tel.nr. : gnn 

E-mailadres : palm.p@woerden.nl 

 

Onderwerp: Beantwoording vraag Beeldkwaliteitsplan Tappersheul  
 

De wethouder heeft tijdens de vergadering van het forum Ruimte van 29 oktober 2019 toegezegd een 
vraag nader schriftelijk te beantwoorden. 

 palm.p@woerden.nl

 

Beantwoording van de vraag: 
De gemeente heeft voor de uitbreiding van Tappersheul (3) een beeldkwaliteitsplan laten opstellen met 
regels waaraan de ondernemers moeten voldoen bij de bebouwing van hun bedrijfskavels.  
Het doel is om beeldregie te voeren op de uiteindelijke kwaliteit die gerealiseerd wordt. Burgemeester en 
wethouders hebben de gemeenteraad voorgesteld het beeldkwaliteitsplan in haar vergadering van 14 
november 2019 vast te stellen. 
 
De Vitap, de bedrijfsinvesteringszone van Tappersheul (1+2) heeft in 2012 voor het bestaande 
bedrijventerrein een beeldkwaliteitsplan opgesteld. Het bevat regels voor de inrichting van de 
voorgevelzone van de bedrijfspanden aansluitend op de openbare ruimte en uitgebreide 
reclamevoorschriften. Het beeldkwaliteitsplan is door de gemeenteraad van Oudewater in mei 2012 
vastgesteld.  
 
In het Forum Ruimte van 29 oktober jl. is door wethouder Duindam toegezegd een vergelijking te maken 
tussen beide beeldkwaliteitsplannen. Deze vergelijking treft u hierbij aan. 
 
Bevindingen 

 
De plannen hebben verschillende bedoelingen 
Het beeldkwaliteitsplan voor de uitbreiding is bedoeld om beeldregie uit te oefenen op de nieuwbouw van 
de bedrijfsgebouwen en wordt (verplicht) vastgesteld voorafgaand aan de realisatie. Het beeldkwaliteitsplan 
uit 2012 voor Tappersheul 1+2 is vastgesteld na realisatie van het bedrijventerrein en dient als 
toetsingskader bij de voorgenomen revitalisering. Het is qua opzet en bedoelingen eerder een beheerplan 
dan een beeldkwaliteitsplan.  
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Geen strijdigheid tussen de inhoud van de plannen 
Tussen beide beeldkwaliteitsplannen zijn geen strijdigheden waargenomen. De essenties van het 
beeldkwaliteitsplan voor de uitbreiding zitten in de plaatsing en bouwhoogte van de bedrijfspanden en de 
voorgeschreven bebouwingspercentages van de bedrijfskavels. De essentie van het beeldkwaliteitsplan 
voor het bestaande bedrijventerrein zit in inrichtingsvoorschriften van de ruimte tussen de gevels van de 
bedrijfspanden. Hiertussen zitten geen tegenstellingen. Een voorstel voor een flink groen profiel van de 
Iepenweg zit in beide beeldkwaliteitsplannen en komt overeen. 
 
Wel andere aanpak tussen de gevels 
Wel is er sprake van een andere behandeling van de ruimte tussen de gevels. Waar in de bestaande 
situatie dwars op de rijweg en grenzend aan de openbare ruimte geparkeerd wordt (laden en lossen) wordt 
dit bij de uitbreiding niet toegestaan. Elke ondernemer dient zijn eigen parkeervraag en  bevoorrading op 
zijn eigen bedrijfskavel op te lossen. Aan de straatrand kan niet worden geparkeerd. Hier bevindt zich een 
groenstrook of een voetpad. Deze inrichtingsregel zorgt ervoor dat de openbare ruimte geen rommelige 
indruk maakt en is tegenwoordig standaard bij de ontwikkeling van nieuwe bedrijventerreinen. Tevens 
wordt hiermee voorkomen dat er een parkeerprobleem ontstaat in de openbare ruimte, zoals dat nu op het 
bedrijventerrein het geval is.  
 
Wel verschil in toetsingskader 
Het beeldkwaliteitsplan voor het bestaande bedrijventerrein is weliswaar in 2012 door de gemeenteraad 
vastgesteld maar is in de besluitvorming geen onderdeel gemaakt van de welstandsnota. Dit houdt in dat 
het geen officieel welstandskader is. Ook is het plan niet gekoppeld aan het bestemmingsplan. Bij het 
voorliggende raadsvoorstel om het beeldkwaliteitsplan voor de uitbreiding vast te stellen  wordt wel 
voorgesteld om het onderdeel te laten uitmaken van de welstandsnota zodat het daadwerkelijk een 
toetsingskader vormt.  
 
De reclamevoorschriften van het bestaande bedrijventerrein gaan veel verder 
Opvallend is dat de reclamevoorschriften van het beeldkwaliteitsplan van het bestaande bedrijventerrein 
veel verder gaan dan in het beeldkwaliteitsplan van de uitbreiding. Overwogen kan worden deze ook voor 
de uitbreiding te laten gelden maar daar ligt niet de voorkeur. Er wordt niet op gehandhaafd en dan zijn 
uitgebreide reclamevoorschriften weinig effectief.  
De reclamevoorschriften zoals opgenomen in het beeldkwaliteitsplan voor de uitbreiding zijn toegespitst op 
gevelreclame en reclame-uitingen (vlaggen) op de bedrijfskavel. De voorschriften worden onderdeel van 
een toetsingskader (welstandsnota en bestemmingsplan) zodat daar effectief op kan worden gehandhaafd.  
 

 

Bijlagen: Geen 

 

 

 

drs. J.I.M. Duindam 
Wethouder 
 

 


